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Osobnosť mesta 
Bánovce nad 
Bebravou  
Vladimír Šuvada

Sme občania 
a máme svoje 
názory na udalosti, 
ktoré sa okolo nás 
dejú

Dobrovoľné hasičské 
zbory hodnotia 
uplynulý rok 
ako veľmi dobrý

Zápis detí 
do materských škôl 
v meste bude  
15. až 17. mája

Neprehliadnite!
Mesto už druhý týždeň 
čistí a zametá posypy 

po zimnej údržbe. 
Sledujte aktuálny 

harmonogram 
čistiacich prác, ktorý 
sa môže meniť podľa 

počasia, aj na internete. 
Neparkujte tam, kde sa 

má zametať!

S deťmi sme vyhnali Morenu a už sa tešíme na sviatky jari

Heš, Morena, heš... vyháňali deti slamenú bábku, symbol zimy a smrti, na druhý jarný deň, keď ráno teploty klesli na mínus desať stupňov! Takú 
zimu o tomto čase si veru nepamätáme a preto bol najvyšší čas, aby sme ju odohnali čo najdôraznejšie. Urobilo tak aj vyše sto detí od dvoch do šesť 
rokov z Materskej školy Primulka na Hollého ulici. Tradične svojimi básničkami, pesničkami a riekankami vítali jarné slniečko a slamenú Morenu 
rapkáčmi a inými zvukmi vyprevádzali k potoku Radiša. Tu ju podľa ľudových zvykov dospelí podpálili a hodili do vody... Veríme, že tá jar už 
konečne príde. Na sviatky jari i na veľkonočné prázdniny sa všetci veľmi tešíme...  Text a foto: Alena Borszéková

V kresťanskom 
slávení Veľkej 
noci je tajomstvo 
utrpenia, smrti 
a vzkriesenia nielen 
pripomienkou 
dávnej histórie, 
ale silou pre 
človeka do každého 
dňa, aby povstal 
k novému plnému 
životu.
Prajeme Vám, 
milí čitatelia, 
radostné prežitie 
veľkonočných 
sviatkov...
 redakcia

Triedený zber biologicky rozložiteľných odpadov z domácností
V meste pribudnú kontajnery na zelený odpad

Povinnosť t r iediť 
biologicky rozložiteľné 
odpady (ďalej len BRO) 
je predpísaná zákonom 
č.292/2017 Z. z. o  odpa-
doch. V  našom meste 
bude prebiehať triedenie 
dvoma formami. Občan 
bývajúci v rodinnom dome 
má možnosť si vybrať a  to 
nasledovne:

1. Ak si občan zvolí 
formu triedenia BRO pro-
stredníctvom 800 litro-
vého kompostéra, dostane 

ho od  mesta bezplatne. 
Keďže bude samostatne 
kompostovať , nebude 
musieť platiť za  vývoz 
a  zhodnotenie BRO, 
nakoľko kompost zužitkuje 
pre vlastnú potrebu. Táto 
forma zhodnocovania je 
bezplatná a  ekonomicky 
nezaťažuje mesto. 

2. Ak si občan zvolí 
formu triedenia BRO pro-
stredníctvom 120 litrovej 
hnedej plastovej nádoby, 
mesto občanovi stanoví 

poplatok za  službu, ktorý 
zahŕňa náklady na  zber, 
vývoz, zhodnotenie odpadu 
v  kompostárni, resp. bio-
plynovej stanici. 

V  závere marca 
a  začiatkom apríla 2018, 
budú obyvateľom rodin-
ných domov doručované 
dotazníky, v  ktorých je 
možné zaškrtnúť možnosť 
výberu formy triedenia 
BRO buď do  kompostéra 
alebo do 120 litrovej nádoby. 

Mesto Bánovce nad Bebravou oznamuje 
občanom plánované zavedenie 

triedeného zberu biologicky rozložiteľných 
odpadov v individuálnej bytovej výstavbe 
v druhom polroku 2018. Ide o tzv. „zelené 
odpady“, ako sú tráva, lístie, burina, malé 
odrezky konárov s maximálnym rozmerom 
15 cm, zvyšky ovocia, zeleniny a iné 
rastliny, ktoré nemožno ukladať na skládku 
odpadov, ani spaľovať. Pokračovanie na 3. strane >>
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Vladimír Šuvada sa 
narodil v Sklabini 24. apríla 
1922 ako tretí syn maloroľ-
níka. Vyrastal v  Sklabini, 
do meštianskej školy chodil 
v  Martine a  tam aj v  roku 
1945 ukončil dia ľ kovo 
obchodnú akadémiu. Počas 
vojny pracoval v  Dubnici 
nad Váhom,  neskôr v San-
driku Malacky. V  roku 
1950 sa oženil s  Viktóriou 
Dianovou z  Dubnice nad 
Váhom. Celý život prežila 
rodina v  trojizbovom byte 
na  sídlisku Sever. Narodili 
sa im tri dcéry - Darina, 
Mária, a  Zuzana. Všetky 
tri majú vysokoškolské 
vzdelanie - právnické, prí-
rodovedecké a ekonomické, 
dve žijú v Bratislave, jedna 
v  Prahe. Šuvadovci majú 
jedného vnuka a tri vnučky. 
Vladimír Šuvada zomrel 
po dlhej a ťažkej chorobe vo 
veku 82 rokov 4. novembra 
2004 v  bánovskej nemoc-
nici. Po smútočnom obrade 
v Bánovciach nad Bebravou 
bol pochovaný v  Krema-
tóriu v  Bratislave. „Ako 
dieťa si otca pamätám večne 

zahrabaného v  knihách 
a v papieroch dlho do noci. 
Vedel výborne organizovať, 
zabezpečovať a  zariaďovať 
jednotlivé náležitosti. Nikdy 
neodmietol pomôcť ľuďom, 
ktorí ho požiadali o pomoc, 
či už to bolo v piatok večer, 
resp. v  nedeľu na  obed. 
Na  nás, deti, veľa času 
nemal. Plne sa venoval svojej 
práci v bánovskej Tatrovke,“ 
takto spomína na  svojho 
otca dcéra Mária Dzúrová. 

Od  roku 1952 pra-
coval Vladimír Šuvada 
v  závode Tatra Bánovce 
nad Bebravou, ktorý patril 
do  národného podniku 
Tatra Kopřivnice, na  rôz-
nych pozíciách. Popri 
z a me st na n í  d ia ľ kovo 
študoval na  VŠE na  Naro-
dohospodárskej fakulte 
v  Brat islave,  štúdium 
ukonči l v  roku 1962. 
V rokoch 1970 až 1988 bol 
riaditeľom závodu Tatra. 
Boli to hektické roky, kedy 
fabrika a  tým aj mesto 
dosiahli svoj najväčší 
rozvoj. Svedčia o  tom aj 
fakty v  monografii mesta 

Bánovce nad Bebravou. 
Kým v  roku 1952 predsta-
vovala ročná produkcia 
závodu 15 miliónov korún, 
v  roku 1974 to už bola 
1 miliarda 65 miliónov, 
v  roku 1985 to boli 3 
miliardy 800 miliónov 
korún. V  začiatkoch pra-
covalo v  závode Tatra 800 
až 1260 zamestnancov, 
v  roku 1974 to už bolo 
2988 a v roku 1986 viac ako 
5 400 „tatrovákov“. Citujem 
z  monografie: „Panoráma 
závodu sa podstatne zme-

nila po  roku 1973, keď bol 
v  novembri položený zák-
ladný kameň rekonštrukcie 
a dostavby závodu. V rámci 
rozvojového zámeru bol 
schválený rozpočet vo výške 
1 miliardy 800 miliónov 
korún na vybudovanie kapa-
city, ktorá umožní výrobu 
15 tisíc súprav náprav pre 

všetky typy sériovo vyrába-
ných vozidiel, finalizáciu 
4210 vozidiel s primeraným 
počtom dielcov. Tatra, 
národný podnik, mala byť 
monopolným výrobcom 
špecializovanej skupiny 
vozidiel so vzduchom 
c h l a d e n ý m  m o t o r o m 
s  nosnosťou 12 a  viac ton, 
s  vysokou priechodnosťou 
v  teréne pre všetky krajiny 
RVHP...“ Pamätníci tvrdia, 
že to neboli len krajiny 
RVHP (Pozn.red.: RVHP = 
Rada vzájomnej hospodár-

skej pomoci), kde národný 
podnik Tatra Kopřivnice, 
a  teda aj bánovský závod 
Tatra vyvážal. Samozrejme, 
že to bol predovšetkým 
Sovietsky zväz, ale aj Čína 
a  India, v  menšom aj Čile 
a  Argentína, alebo Etiópia 
a  Líbia, dokonca aj Nový 
Zéland. Výpočet zásluh Vla-
dimíra Šuvadu ako riaditeľa 
Tatry by nebol konečný, 
keby sme nespomenuli, že 
spolu s  fabrikou rástlo aj 
mesto, budovali sa nové 
tatrovácke byty, školské 
i  predškolské zariadenia, 
zdravotnícke zariadenie 
pri závode, ako aj odborné 
učilište pri závode Tatra 
(predtým to boli štátne 
pracovné zálohy), ktoré 
od  roku 1979 malo názov 
Stredné odborné učilište 
strojárske pri závode Tatra 
(názvy sa po  roku 1991 
menili viackrát.) V  70-ych 
rokoch sa v SOU učilo vyše 
1200 učňov. 

„Ak mal nejaký voľný 
čas, tak sa venoval poľov-
níctvu, bol členom poľov-
níckeho združenia Baske, 
zriadeného pri bánovskej 
Tatrovke,“ potvrdzuje 
nielen dcéra, ale aj jeho 
spolupracovníci. Naprí-
klad Ľubo Ježo, dlhoročný 
novinár a redaktor závod-
ného časopisu Tatrovák 
o svojom riaditeľovi hovorí 
ešte aj dnes, že to bol wor-
koholik, lebo deväťdesiat 
percent času trávil vo 
fabrike: „Popri tom podpo-
roval šport, najmä futbal. 
Vďaka riaditeľovi Šuvadovi 
sa v osemdesiatych rokoch 
dokončila výstavba nášho 
futbalového štadióna.“ 

Vyše štrnásť rokov bol 
„pravou“ rukou riaditeľa 
Šuvadu jeho najskôr 
technický, potom výrobný 
námestník Milan Pavle. 
Tento Bánovčan nám 
o svojom riaditeľovi poroz-
prával rád, a len v dobrom, 
lebo, ako zdôraznil – naozaj 
si to zaslúži: „Dokázal 
vybaviť všetko, vždy si šiel 
za  svojím cieľom tvrdo. 
Urobil všetko pre to, len 
aby sem pritiahol zakázky, 
výrobu. Veď fabrika živila 
ľudí z  troch bánovských 
dolín – Uhrovskú, Slatinskú 
i Zlatnícku. A tiež sa tvrdo 
zasadzoval o  to, aby ľudia 
mali nielen robotu, ale 
po práci aj vyžitie a aktívny 
oddych. Okrem zveľadenia 
už existujúceho strediska 
v uhrovskej Striebornici dal 
vybudovať nové rekreačné 
stredisko v  Liptovskom 
Jáne, fabrika kúpila ďalšie 
zariadenie v Trenčianskych 
Tepliciach a  zrekonštru-
ovala ho. Nehovoriac 
o  výstavbe nových 1006 
tatrováckych bytoch ,“ 
spomína pán Pavle. Vla-
dimír Šuvada pracoval ako 
riaditeľ aj v dôchodkovom 
veku, do svojich 66 rokov. 
Aj potom fabrike pomáhal. 
Robil novému riaditeľovi 
Pavlovi Mikuškovi, ale aj 
ostatným riadiacim pra-
covníkom Tatry akéhosi 
„odborného poradcu“. 

... taký názov niesol 
príhovor riaditeľa odštep-
ného závodu Tatra Vladi-
míra Šuvadu v  roku 1982 
v  publikácii venovanej 
výročiu fabriky. A my sme 
si ho dovolili citovať, aby 

si najmä bývalí tatrováci 
pr ipomenu l i  obdobie 
niekoľko desaťročí dozadu: 
„V  jubilejnom roku 30. 
výročia vzniku nášho 
závodu a  zrodu jeho 
pracovného kolektívu sa 
do  rúk našich pracujúcich 
dostáva publikácia, ktorú 
možno považovať za  hold 
statočnej práci všetkým 
tým, ktorí svojimi rukami 
a umom písali síce mladú, 
ale bohatú históriu... Kraj 
na Hornej Nitre a v povodí 
Bebravy bol v  minulosti 
z n á my  n e d o s t a t k o m 
pracovných príležitostí, 
čo podmieňovalo veľ ké 
vysťahovalectvo obyvateľov 
do  cudziny. Bol to však aj 
kraj statkárov a sezónnych 
robotníkov a  mestečko 
Bánovce nad Bebravou 
malomeštiackym sídlom 
početných živnostníkov, 
tovarišov a  učňov. Preto 
obyvatelia mestečka, ktoré 
malo po  oslobodení okolo 
tritisícpäťsto obyvateľov, 
a  okolitých podhorských 
obcí ,  s   neskrývaným 
nadšením prijali možnosť 
trvalého zamestnania 
a  zárobku už pri výstavbe 
a budovaní nového strojár-
skeho závodu v Bánovciach 
nad Bebravou. Od  roku 
1949, keď sa závod začal 
budovať, začala sa aj tu 
cesta zvyšovania životnej 
úrovne ľudu. Väčšina 
z  tých, ktorí závod budo-
vali, sa po spustení výroby 
v závode stali jeho pracov-
níkmi, čím položili základy 
rastu a rozvoja dnes už viac 
ako štyri a  pol tisícového 
kolektívu závodu. Na  tri-
dsaťročnej ceste rozvoja 
sme zaznamenali niekoľko 
významných míľnikov. 
Predovšetkým to bol vstup 
závodu do  zväzku Tatry 
začiatkom roku 1958. 
Závod a  jeho pracovný 
kolektív tým získal stabilný 
a  zároveň veľmi perspek-
tívny výrobný program...“

 Alena Borszéková

medailón2

V ladimír Šuvada 
v rokoch 1970-

1988 riadil závod Tatra 
a zabezpečoval výstavbu 
podstatného rozšírenia 
tohto podniku. Svojou 
svedomitou, zodpovednou a usilovnou 
prácou významne prispel nielne 
k rozvoju fabriky, ale aj k rozvoju nášho 
mesta... to je krátke curriculum vitae, 
ktoré sme si vypočuli na slávnosti 
oceňovania osobností mesta v októbri 
minulého roka. Cenu in memoriam 
prevzala jeho dcéra Zuzana Tichá. 

OSOBNOSŤ mesta Bánovce nad Bebravou Vladimír Šuvada
Riaditeľom Tatry osemnásť rokov, v čase najväčšieho rozvoja

Nikdy 
neodmietol pomoc

Hektické 
obdobie rozvoja

Oddaný 
riaditeľ fabriky

Hold
 statočnej práci

Vladimír Šuvada bol veľmi 
zásadový, tvrdý, ale férový 
človek. Má obrovské zásluhy nielen 
na rozvoji fabriky, ale aj mesta. 
Fabrika bola pre neho na prvom 
mieste.  Milan Pavle

Riaditeľ Šuvada uprostred delegácie v  závode, úplne 
vpravo tatrovák Pavol Peťovský, a  prvý zľava ďalší 
celoživotný tatrovák František Huba, vedúci výroby....  
 Foto: archív pána Peťovského 

Vladimír Šuvada 
s manželkou... 
Foto: archív Milana Pavle

Vladimír Šuvada v popredí
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Pribudnú kontajnery na zelený odpad
Návratku dotazníka, pro-
síme, zašlite alebo osobne 
doručte na adresu: Mestský 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 
1/1, 957  01 Bánovce nad 
Bebravou. Prípadne vhoďte 
do  schránky na  vstupnej 
bráne do  hlavnej budovy 
m e s t s k é h o  ú r a d u 
od námestia, a to najneskôr 
do 14 dní od doručenia. 

Súčasne informujeme 
občanov bytových domov, 
že triedený zber BRO 
v  komplexnej bytovej 
výstavbe mesto zavádza 

postupne umiestnením 240 
litrových plastových nádob 
hnedej farby. Najskôr 
do  troch krytých stojísk 
na  uliciach Husitská, J. C. 
Hronského, A. Dubčeka 
a  pred výškové bytové 

domy. Po  vyhodnotení 
zberu postupne pribudnú 
nádoby do  ďalších lokalít 
mesta. Osveta a  podrob-
nejšie informácie budú 
občanom priebežne doru-
čované a zverejňované pro-

stredníctvom info letákov, 
oznamov a článkov v novi-
nách a na webovej stránke 
mesta. Plánované sú  tiež 
informatívne workshopy 
pre verejnosť. 

 Tlačová správa mesta

Dokončenie z 1. strany >>

„Bánovské noviny 
zo dňa 12. 3. 2018 v  čísle 
10/2018 na  2. strane – 
v rubrike Osobnosti mesta 
Bánovce nad Bebravou 
– uviedli nepravdivú infor-
máciu: „Bola aktívnou 
členkou Slovenského 
zväzu protifašistických 
bojovníkov.“   Základná 
organizácia Slovenského 

zväzu protifašistických 
bojovníkov v  Bánovciach 
nad Bebravou prehlasuje, 
že menovaná nebola 
členkou Slovenského zväzu 
protifašistických bojov-
níkov. Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa za uverejnenie 
nepravdivej informácie 
ospravedlňuje.“  

  Tlačová správa mesta 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou oznamuje, že 
zápis detí do 1. ročníka pre 
školský rok 2018/2019 naro-
dených v období od 1. 9. 2011 
do  31. 8. 2012 a  detí, ktoré 

mali odloženú povinnú 
školskú dochádzku, sa 
uskutoční vo všetkých 
základných školách mesta 
v dňoch 11. a 12. apríla 2018 
v čase od 10. do 16. hodiny. 

Ospravedlnenie mesta 

Zápis prvákov 

Súd uznal bývalú riaditeľku školy vinnou 
Bývalá riaditeľka jednej 

z  bánovských základných 
škôl Leila S. je vinná 
z  pokračovacieho zločinu 
vydierania. Rozhodol o  tom 
vo štvrtok 22. marca  senát 
Okresného súdu v  Bánov-
ciach nad Bebravou, ktorý 
ju odsúdil na  trest odňatia 
slobody vo výmere dva roky 
s podmienečným odkladom 
na  tri roky, informoval 
o  tom hovorca súdov 
v Trenčianskom kraji Roman 
Tarabus. „Senát okresného 
súdu na základe vykonaného 

dokazovania považoval 
za  dostatočne preukázané, 
že obžalovaná sa vo funkcii 
riaditeľky základnej školy 
dopustila konania, ktoré je 
právne kvalifikované ako 
pokračovací zločin vydie-
rania,“ uviedol ďalej Tarabus. 
Doplnil, že obžalovaná 
podľa zatiaľ neprávoplatného 
rozsudku udeľovala svojim 
trom podriadeným fi nančné 
prostriedky v  podobe 
odmien, osobného ohodno-
tenia či osobného príplatku, 
pričom týmto poškodeným 

v  riaditeľni školy direktívne 
nariadila, akú sumu jej majú 
odovzdať, čo aj urobili zo 
strachu zo straty zamest-
nania, preradenia na  inú 
pozíciu, do  nižšej platovej 
triedy či zníženia osobného 
príplatku. Podľa obžaloby 
mala Leila S. spôsobiť svojim 
podriadeným škodu vo výške 
viac ako 4400 eur. Leila S. 
na  štvrtkové pojednávanie 
neprišla, svojmu obhajcovi 
dala súhlas na  konanie 
v  jej neprítomnosti. Bývalá 
riaditeľka je v  súčasnosti 

do vynesenia právoplatného 
rozsudku naďalej zamest-
nankyňou školy, pričom 
poberá približne polovicu 
zo svojho pôvodného platu. 
Z  jej pozície ju odvolal 
zriaďovateľ na  návrh rady 
školy ešte v  decembri 
2015, rada jej odvolanie 
odôvodnila nezvládnutými 
manažérskymi schopnos-
ťami, problémom bolo aj 
porušenie predpisov, ktoré 
skonštatoval hlavný kon-
trolór mesta.

 (Zdroj: TASR)

Zápis do materských škôl od 15. do 17. mája 

Deti môžete pre nasle-
dujúci školský rok 2018/2019 
prihlásiť do MŠ Hollého, MŠ 
Radlinského, MŠ 9.mája, MŠ 
5.apríla, MŠ Komenského, 
MŠ J. C. Hronského a  MŠ 
Horné Ozorovce. Tlačivo 
žiadosti nájdete aj na  inter-
netovej stránke www.

banovce.sk, alebo zákonný 
zástupca prinesie žiadosť 
vypracovanú žiadateľom.

Riaditeľ materskej školy 
je povinný spolu s miestom 
a  termínom zverejniť pod-
mienky prijímania detí. 
Prednostne sa prijímajú deti, 
ktoré dovŕšili piaty rok veku, 

deti s  odloženou povinnou 
školskou dochádzkou 
a  deti s  dodatočne odlo-
ženou povinnou školskou 
dochádzkou. Ostatné 
podmienky prijímania detí 
určí riaditeľ po prerokovaní 
s pedagogickou radou školy 
a  zverejní na  viditeľnom 
mieste. Deti sa do materskej 
školy prijímajú na  základe 
písomnej žiadosti zákon-
ného zástupcu, ktorú pred-
loží riaditeľovi školy spolu 
s potvrdením o zdravotnom 
stave dieťaťa od všeobecného 
lekára pre deti a dorast.

Odovzdanie vyplnenej 
žiadosti na  riaditeľstve 
MŠ sa uskutoční v  dňoch 

od  15. do  17. mája 2018 
v  čase od  8.00 do  15.30 h. 
Zákonný zástupca môže 
žiadosť spolu s  potvrdením 
o  zdravotnom stave dieťaťa 
doručiť aj poštou. Prevádzka 
materských škôl na  území 
mesta je spravidla v  čase 
od 6.00 do 16.00 h, prípadne 
podľa požiadaviek rodičov. 
V  materských školách sú 
popri bežných triedach 
zriadené v  MŠ Radlinského 
a v MŠ Hollého aj triedy pre 
deti so zdravotným znevý-
hodnením. V prípade otázok 
môžete kontaktovať priamo 
riaditeľ ky jednotlivých 
materských škôl.

   Tlačová správa mesta

M esto Bánovce nad Bebravou 
na základe odporučenia 

ministerstva školstva oznamuje rodičom 
detí, že zápis detí do nového školského 
roka sa uskutoční od 15. do 17. mája 
2018.  Tlačivá na žiadosti sa vydávajú už 
od 30. apríla. 

Milí Bánovčania,
mnohí z vás sa štyridsať dní pripravovali na vyvrcholenie najdôležitejšieho cirkevného sviatku 

v roku. Bol to čas odopierania a prehodnocovania, ktorým však prechádzame všetci. Vrátane celej 
našej spoločnosti, vzhľadom k aktuálnemu dianiu v našej krajine. Mnohým toto obdobie prinieslo 
viacero dôležitých pochopení o sebe, ale aj ľuďoch naokolo. Uvedomili sme si hodnoty, na ktorých 
môžeme skutočne stavať a na ktorých nie... Týmto náročným procesom som prešiel aj ja, preto viem 
dobre, o čom píšem.

Odopieranie a obeta, to sú pojmy, ktoré neradi počúvame a ešte menej ich prežívame vo vlastnom 
živote. Ale ak toto všetko pre nás urobí niekto z lásky, prinesie nám to veľmi príjemné zimomriavky šťastia alebo až dojatia. 
Prajem každému z vás, aby sviatky Veľkej noci priniesli do vašich rodín, aj do vašich sŕdc to krásne uvedomenie, že ste 
milovaní a že všetci máme nádej na lepší život. Stačí len podať ruku správnemu človeku. 

Prajem vám milostiplné požehnané Veľkonočné sviatky a uzdravujúcu radosť v duši zo zmŕtvychvstania Božieho Syna.
 S úctou
 Marián Chovanec, primátor mesta Bánovce nad Bebravou
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SOM občan, mám názor... 

SOM občan, mám názor... 

SOM občan, mám názor... 

Ľahostajnosť dnes nie je namieste

Je naša vláda kontrolovaná ľuďmi?

Quo vadis bánovské školstvo?

My občania, sme 
teraz spojení vo veľkom 
národnom úsilí znovu 
vybudovať našu krajinu 
a  obnoviť jej potenciál pre 
všetkých ľudí. Osmičky 
v dejinách Slovenska sú už 
naším osudom. Stretávame 
sa na  námestiach, aby sme 
disciplinovane a  pokojne 
poukázali na  aktuálnu 
spoločenskú situáciu. Viem, 
že budeme čeliť výzvam, 
viem, že budeme zápasiť 
s  ťažkosťami, ale prácu 
dokončíme.  Spolu určíme 
vývoj Slovenska na mnohé, 
mnohé nadchádzajúce roky. 

Zabudnutí muži a ženy 
tejto krajiny už nebudú viac 
zabudnutí. Každý z  nás 
teraz počúva. Po celom Slo-
vensku sa stretávajú desať-

tisíce, aby sa stali súčasťou 
histor ického hnut ia . 
V  centre tohto hnutia je 
kľúčové presvedčenie, že 
demokracia existuje na  to, 
aby slúžila svojim občanom. 
Slováci chcú výborné školy 
pre svoje deti, bezpečné 
mestá pre svoje rodiny a pre 
seba dobrú prácu. Toto sú 
podstatné a rozumné požia-
davky čestných ľudí.

Mnohí však vnímame 
inú realitu. Matky a  deti 
uväznené v  chudobe 
v  centre miest, zhrdzavené 
továrne roztrúsené po kra-
jine ako hrobky, vzdelávací 
systém zanechávajúci 
našich mladých študentov 
bez vedomostí. Krimina-
lita, gangy a drogy si vzali 
priveľa životov a  okradli 

našu krajinu o  množstvo 
potenciálu.

Po  mnohé desaťročia 
sme obohacovali zahra-
ničný priemysel na  úkor 
slovenského. Utrat i l i 
a rozkradli sa milióny, kým 
slovenská infraštruktúra 
sa rozpadala a  upadala. 
Iné krajiny sme urobili 
bohatými tým, že zisky 
tvorené v  pote tváre 
našich otcov a  mám sa 
v podobe dividend a ziskov 
prevádzali do  materských 
zahraničných spoločností, 
kým bohatstvo, sila a seba-
istota našej krajiny mizla 
za  horizontom. Zatvárajú 
sa fabriky a  odchádzajú 
do  zahraničia, pričom sa 
vôbec nemyslí na  robot-
níkov, ktorí po nich zostali. 

Bohatstvo strednej vrstvy 
bolo vytrhnuté z  jej rúk 
a  prerozdelené po  celom 
svete. Ale to je minulosť. 
Teraz sa pozeráme len 
do budúcnosti.

Každé rozhodnutie 
o  obchode, o  daniach, 
o imigrácii, o zahraničných 
záležitostiach urobme 
tak, aby bolo v  prospech 
slovenských pracujúcich 
a  slovenských rodín. 
Musíme ochraňovať naše 
záujmy pred spustošením 
z  druhých krajín, ktoré 
vyrábajú naše produkty, 
kradnú naše fi rmy a  ničia 
naše pracovné miesta. 
Obnovme naše sny. 
Vezmime ľudí zo systému 
sociálnej starostlivosti a pri-
veďme ich spať do  práce. 

Rozvíjajme s  rozumom 
našu krajinu. Hľadajme 
priateľstvá a  dobrú vôľu 
medzi občanmi. Právom 
každého občana je dať 
na prvé miesto jeho vlastný 
záujem. Základom politiky 
musí byť oddanosť Slo-
vensku a  národná hrdosť, 
že som Slovák.

Biblia hovorí, aké dobré 
a  príjemné je to, keď boží 
ľud žije spolu v  jednote. 
Vyslovujme otvorene naše 
myšlienky, úprimne pre-
diskutujme naše nezhody, 
ale vždy zostaňme súdržní. 
Keď bude Slovensko zjed-
notené, nebude sa už dať 
nijako zastaviť. Nemali 
by sme sa báť. Sme a  vždy 
budeme chránení. Slo-
vensko je predsa zasvätené 

Nepoškvrnenému Srdcu 
Panny Márie.

Musíme mať veľké 
myšlienky a  ešte väčšie 
sny. Stojíme na  zrode 
nového času, pripravení 
využiť energie, priemyselné 
odvetvia a  technológie 
zajtrajška. Pozdvihnime 
naše pohľady a  zaceľme 
našu nejednotu. Či je dieťa 
narodené v  mestskom 
prostredí alebo na vidieku, 
pozerá sa na  tú istú nočnú 
oblohu, napĺňa svoje srdce 
rovnakými snami a dostáva 
dych života od  toho istého 
všemohúceho Stvoriteľa. 
Váš hlas, vaše nádeje a vaše 
sny určia náš slovenský 
osud. Odvaha, dobro a láska 
nás budú navždy viesť.

 Ján Kšiňan

V  piatok, 23. marca 
sa uskutočnilo v  poradí 
už tretie zhromaždenie 
Za  slušné Slovensko. Akti-
visti naďalej trvajú na svo-
jich podmienkach. Požadujú 
nezávislé vyšetrenie vraždy 
novinára a  jeho priateľky 
a dôveryhodnú vládu, ktorá 
by to zabezpečila. Podobné 
stretnutia prebiehali aj 
v iných mestách. V chladný  
podvečer na  bánovské 
námestie prišlo asi 200 
občanov... 

Keď som v piatok stála 
na  námestí, nemohla som 

sa ubrániť spomienkam 
na  november 1989. Vtedy 
môj syn v  dupačkách 
a  s  f ľašou mlieka sedel so 
mnou pri televízii a ja som 
bez dychu sledovala každý 
prenos z  námestí, každú 
politickú besedu, každý 
prejav známych osobností, 
či disidentov. Žila som tým 
veľmi intenzívne - cítila 
som, že je to nová nádej - aj 
pre moje dieťa. Paradoxne 
- v  piatok som počúvala 
prejavy mladých ľudí vo 
veku môjho syna. Ocitla 
som sa vo zvláštnej časovej 

bubline, ktorá, akoby vstre-
bala 30 rokov môjho života. 
Stála som tam a  počúvala 
slová mladých rečníkov. 
Tak, ako vtedy, pred 
rokmi. Peter Králik pre-
čítal spoločné vyhlásenie 
aktivistov. Z  úst Martina 
Garaja odznela reportáž 
Jána Kuciaka. S  vlastnými 
postrehmi a  výzvami 
prišli Katka Mišíková, 
Marek Mikuš a  politológ 
Pavol Struhár. Hosťom bol 
spevák Ivan Kozák, ktorý 
k  svojmu prejavu pridal aj 
dve piesne. Juraj Makový 

pripomenul, že aj tu, 
v  Bánovciach máme nie-
koľko občianskych zdru-
žení a organizácií, ktoré sa 
snažia o to, aby ľudia vystú-
pili zo svojej komfortnej 
zóny a  aktívne sa zapojili 
do diania v meste - možno 
aj zbieraním odpadkov 
v  rámci Hodiny Zeme. 
Ľahostajnosť dnes nie je 
namieste. Aj malý počin 
býva často začiatkom nie-
čoho veľkého, a vždy treba 
začať od seba.

Poprava dvoch mla-
dých ľudí nezasiahla len 

dve konkrétne rodiny, ale 
celú jednu  generáciu. „Pre-
kopala“ od  základov naše 
postoje. Rekonštrukciu 
nepotrebuje len vláda, ale 
celá krajina. Premrhali 
sme tridsať rokov. Žili sme 
v bubline, ktorá spľaskla až 
pri smrtiacich výstreloch. 
,,Potichu nás nedostanú 
a  nahlas sa nedáme,“ 
povedal na prvom stretnutí 
Silvester Lavrík. Vďaka 
mladým bánovským akti-
vistom: Evke Lavríkovej, 
Katke Mišíkovej, Petrovi 
Králikovi, Martinovi Gara-

jovi, Marošovi Buchelovi, 
Táničke Rychtarechovej 
a  mnohým ďalším, ktorí 
pomáhali pri organizovaní 
pokojných zhromaždení, 
bolo počuť aj váš hlas - vás 
všetkých, ktorí ste boli pri 
tom. A ešte tu mám odkaz 
pre malú Agátku, ktorá 
pokojne spinkala v  baby 
vaku na  maminkinej 
hrudi: „Dúfam, Agátka, že 
Ty budeš pri soche Ľudovíta 
Štúra už len randiť a  nie 
protestovať za  slušné Slo-
vensko... ono už také bude.“

 Zuzana Bridová

Pár rokov dozadu 
bolo bánovské základné 
školstvo takpovediac ako 
jedna veľká rodina. Medzi 
školami existovala zdravá 
súťaživosť, riaditelia škôl 
boli metodicky a  odborne 
informovaní o  zmenách 
v legislatíve, poznali svojich 
zamestnancov a  spravidla 
mohli aj spravodlivo hod-
notiť ich prácu.. A  teraz 
mi, vážení čitatelia, dovoľte 
môj osobný kritický pohľad 
na  súčasné pomery, ktoré 
prevládajú v  bánovskom 
školstve. Základné školy sa 
stali právnymi subjektmi, 
riaditelia (z veľkej časti bez 
právneho vedomia) sa stali 
štatutármi so všetkými 
právomocami. Volení sú 
demokratickými voľbami, 
volí ich rada školy. Niektorí 
riaditelia škôl ale veľmi 

rýchlo zabudli, odkiaľ sa 
odrazili. Hrubo zneužívajú  
právnu nevedomosť pracov-
níkov škôl a  odopierajú im 
ich zákonné práva – právo 
na  slobodu slova, právo 
na  odstupné a  odchodné, 
právo na  stravné lístky 
v čase, keď  kuchyňa nevarí, 
atď. Zamestnanci  sa boja 
otvoriť ústa, aby hájili svoje 
práva, lebo riaditelia pova-
žujú sami seba za  zákon, 
robia na  nich neprípustný 
psychický nátlak. Možno sa 
niektorí riaditelia ohradia, 
že sú to iba účelové klebety. 
Ale bez vetra sa ani lístok 
nepohne a  mimo školy 
si zamestnanci predsa 
len otvoria ústa. Bolo by 
však veľkou chybou viniť 
za tento stav  len riaditeľov 
škôl. Myslím si, že hlavnú 
zásluhu na  tom má mesto, 

ako zriaďovateľ škôl. 
Všetci (vrátane poslancov 
mestského zastupiteľstva) 
unisono hlásajú, že školstvo 
je ich veľká priorita, ale 
zostáva to iba v  slovnej 
rovine.  Je podľa mesta 
nepotrebná a  zbytočná 
funkcia vedúceho odboru 
školstva a  mládeže? Asi 
áno, lebo už poldruha roka 
táto funkcia nie je obsadená 
a  čuduj sa svete – nikomu 
nechýba. No úprimne 
povedané, je to jedno v tom 
prípade, ak tam bude dosa-
dený laik, ktorý bude iba 
konštatovať skutočný stav 
na školách.  Za povšimnutie 
stojí aj odmeňovanie riadi-
teľov škôl. Kto a ako z mesta 
kontroluje v  tomto smere 
riaditeľov škôl, keď im 
pravidelne dvakrát do roka 
schvaľuje na pomery bánov-

ských škôl pomerne vysoké 
odmeny? Neviem, kto tie 
odmeny navrhuje  a  podľa 
akých kritérií. Pozoru-
hodné však je to, že odmeny 
schvaľuje mesto, ale vyplá-
cajú sa z prostriedkov školy, 
čím sa doslova okrádajú 
ostatní zamestnanci. Inými 
slovami, mesto vám schváli 
odmeny, ale vy sami si 
ich vyplaťte. Prečo ich 
nevyplatí mesto zo svojho 
rozpočtu, riaditelia škôl sú 
predsa jeho zamestnanci? 
Ale sú riaditelia, ktorí 
nemajú dostatok fi nančných 
prostriedkov a  odmeny si 
vyplatiť nemôžu, hoci si 
ich zaslúžia možno viac, 
ako tí druhí. Nie je žiadnou 
zásluhou nového riaditeľa, 
keď dostane školu s dobrou 
kondíciou, ale čo s  tými, 
ktorí preberú školu s  roz-

háranými pomermi. Pre-
dovšetkým tým by mesto 
malo vychádzať v  ústrety 
a pomôcť im prekonať často 
neprekonateľné prekážky – 
a nie naopak. 

Blíži sa 28. marec – 
Deň učiteľov, a  preto mi 
dovoľte niekoľko postrehov 
k  organizovaniu tohto 
významného dňa. Pra-
videlne sa pripravuje pre 
pozvaných zamestnancov 
škôl občerstvenie. Na  prí-
prave a obsluhe sa podieľajú 
výlučne zamestnankyne 
školských jedálni, vrátane 
vedúcich materských a zák-
ladných škôl. Odmeny pre 
zamestnankyne základných 
škôl za túto akciu majú byť 
vyplatené z fi nančných pro-
striedkov škôl. Podotýkam, 
že minulý rok boli odmeny 
vyplatené z rozpočtu mesta. 

Veď predsa je to akcia 
mesta a  nie základných 
škôl s  právnou subjekti-
vitou. Nech mi prepáčia 
tí riaditelia škôl, ktorí sa 
v  tomto mojom článku 
nenašli. Článok som napí-
sala na  základe postrehov 
zamestnancov rôznych škôl 
a  z  vlastných skúseností. 
Nakoľko sa pravidelne 
zúčastňujem zasadnutí 
mestského zastupiteľstva, 
myslím, že som v  obraze.  
Na  záver všetkým čestným 
a  poctivým zamestnancom 
škôl a  školských zariadení 
želám pri príležitosti Dňa 
učiteľov predovšetkým veľa 
zdravia, šťastia, pokoja, veľa 
tvorivosti a dobrých medzi-
ľudských vzťahov.     

 Miriam Škvarová, 
 vedúca školskej jedálne
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Aktuálne mu totiž 
vyšla rozprávková kniha 
pod názvom Rozprávky 
o hľadaní dobra, a  je už jeho 
osemnástou publikáciou. 
Keďže ide o  úplne nový 
žáner v  jeho doterajšej 
tvorbe, úvodné vydanie vyšlo 
v  špeciálnej väzbe viazanej 

v  koži, ktorá aj vnútorným 
prevedením pripomína 
starodávne knihy.  Jej zau-
jímavosťou je, že rozprávky 
v nej sú zamerané na všetky 
vekové kategórie a  využívať 
ju môžu vo svojej práci aj 
psychoterapeuti formou 
biblioterapie alebo artete-

rapie. Vzhľadom k  tomu, že 
kniha neobsahuje ilustrácie, 
ponecháva dostatok priestoru 
na vlastnú fantáziu. Niektoré 
z nich autor  už  sedem rokov 
využíva vo svojich náučných 
programoch zameraných 
na úctu a sebaúctu, ktoré rea-
lizuje na školách.  Rozprávky 
o  hľadaní dobra sú plné 
prekvapení, kúziel, taktiež 
hľadania lásky a  skutočných 
životných hodnôt. Na  270 
stranách nájdu čitatelia 
množstvo zábavy, príjem-
ných zážitkov, ale aj dostatok 
poučenia. Ako už jej názov 

hovorí, zameriavajú sa predo-
všetkým na  hľadanie dobra, 
ktoré dnešná doba určite 
potrebuje. (MsÚ) 

 Zdroj: http://www.oz-spk.sk/
 publikacna_cinnost/
 knihy/?id=19

Ako strávili deti uplynulý piatok Noc 
s  Andersenom v  mestskej knižnici, sme sa 
do  uzávierky novín ešte nedozvedeli. Vieme 
však, že v našej knižnici bol Mesiac knihy naozaj 
rušný. Akcia za akciou, návšteva za návštevou. 
Napríklad žiaci zo Základnej školy Komenského 
(na  foto zľava) riešili spolu s  vedúcou knižnice 
Jarmilou Mikulovou aj otázky do súťaže Čítame 
s Osmijankom... My už len upozorňujme ostat-
ných čitateľov a priaznivcov dobrej knihy, že už 
len pár dní do konca marca si môžu v mestskej 
knižnici vybrať vyradené knihy za  symbolický 
poplatok. Knižnica je otvorená každý pracovný 
deň od  9. do  17. hodiny, na  Veľký piatok 30. 
marca a na Bielu sobotu 1. apríla je zatvorená, 
a  po  Veľkej noci ju môžete znovu navštíviť 
v utorok 3. apríla. (r) Foto: MsK

Okresný úrad Trenčín, 
odbor školstva, a Centrum 
voľného času v Bánovciach 
nad Bebravou organizovali 
v  dňoch 13. a  14. marca 
39. ročník okresného kola 
Pytagoriády v  Základnej 
škole Duklianska. Cieľom 
súť a ž e  je  podchy t iť 
záujem o  matematiku 
ako vyučovací predmet 
pre ši ršiu popu láciu 
žiakov základných škôl 
a  osemročných gymnázií 
prostredníctvom jednej 
z dominantných vlastností 

detí – ich súťaživosť a pod-
porovať vyhľadávanie a rast 
talentov s nadpriemerným 
exa k t ný m myslen í m. 
Pytagoriády sa zúčastnilo 
225 žiakov z  dvanástich 
ZŠ v okrese a z Gymnázia 
J. Jesenského. Súťaž spo-
čívala v  riešení súboru 15 
úloh počas 60 minút. Pri 
rovnakom počte bodov 
súťažiacich, rozhodoval 
o  poradí ich úspešnosti 
prioritne počet dosiahnu-
tých bodov za  vyriešené 
úlohy a  až potom kratší 

čas vynaložený na riešenie 
úloh. Najúspešnejšími 
riešiteľmi v  kategórii P3 
sú Marián Žembera zo ZŠ 
Rybany, Marek Bulák zo 
ZŠ Partizánska a  Jakub 
Janáč zo ZŠ Uhrovec, 
v kategórii P4 Michal Paul 
zo ZŠ Gorazdova, Alex 
Vedej zo ZŠ Gorazdova 
a  Enriko Melcer zo ZŠ 
Duklianska, v  kategórii 
P5 Samuel Goga a Martin 
Bystriansky, obaja ZŠ 
Gorazdova, Ema Titz 
zo ZŠ Komenského , 

v  kategórii P6 Lívia Bulí-
ková zo ZŠ Duklianska, 
Natália Richtárechová 
zo ZŠ Zlatníky a  Vero-
nika Poluchová zo ZŠ 
Gorazdova, v kategórii P7 
Matej Baško z  Gymnázia 
J.Jesenského, ostatní rie-
šitelia v tejto kategórii boli 
neúspešní, v  kategórii P8 
Benjamín Hlocký a Daniel 
Zdychavský, obaja zo 
ZŠ Duklianska, Nina 
Urbanová z  Gymnázia 
J. Jesenského. Víťazom 
blahoželáme.  (cvč)

Počas prvého jarného 
dňa sa v  Špeciálnej zák-
ladnej škole v  Bánovciach 
nad Bebravou uskutočnil 
už 8. ročník krajskej 
súťaže vo vyšívaní Šikovná 
ihla za  účasti deviatich 
špeciálnych základných 
škôl z  celého Trenčian-
skeho kraja. Pozvanie 
prijali aj primátor mesta 

M. Chovanec, zástupkyňa 
primátora D. Švecová,  T. 
Križanová z  odboru škol-
stva v  Trenčíne a  členky 
bánovského Krúžku šikov-
ných rúk. Riaditeľ hosti-
teľskej školy M. Poruban 
privítal hostí aj porotu 
a odovzdal slovo koordiná-
torke súťaže I. Bajzíkovej. 
Súťažiaci vyšívali v  prvej 

kategórii zadným stehom 
a  v  druhej krížikovým 
stehom. V  prvej kategórii 
udelila porota dve prvé 
ceny Dominike Cickovej 
z  Handlovej a  Natálii 
Tonkovej z  Bánoviec nad 
Bebravou, druhé miesto 
získala Sabrina Vachová 
z  Nového Mesta nad 
Váhom a  tretie  Roland 

Šiveň z Púchova. V druhej 
kategórii boli tiež dve prvé 
miesta – najkrajšie vyšívali 
Veronika Zubová z  Tren-
čína a  Chiara Cigáňová 
z Novák, na druhom mieste 
sa umiestnila Radoslava 
Pihíková z  Bánoviec nad 
Bebravou a  na  treťom 
Daniela Bošková z  Považ-
skej Bystrice.     (šzš)

spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Emília Ďurinská
Martin Richtárech
Jonáš Valach
Ondrej Patúc
Nikolaj Harasymets
Maxim Šmotlák
Karolína Kukučková
Stela Markusíková
Michal Bartoník

David Gáborík
Oliver Králik
Karolína Tománková
Ema Dikošová
Matej Lech
Viktória Magušínová
Mia Mišovcová
Klára Petreková
Juraj Zachar

Narodili sa

Jaroslav Poluch *1947
Jozef Cagáň *1961
Magdaléna Kuzmová, rod. Bartošová *1924

Opustili nás

Poučné čítanie a zážitky pre deti i dospelých  
Rozprávky o hľadaní dobra

Mesiac knihy a výpredaj v knižnici končí

Matematici v okresnej Pytagoriáde

Šikovné vyšívačky z celého kraja 

Marec je mesiacom, kedy častejšie 
siahame po nejakej dobrej knihe. 

Jedna nová pribudla do bohatej publikačnej 
zbierky aj hovorcovi mesta Miroslavovi 
Schlesingerovi... 

Neviem, ako to máte vy. 
Ale mne, keď zaklope jar 
na dvere - keď vo vzduchu 
zacítim tú jej parfumovanú 
toaletku - tak ma pochytí 
niečo, čo neviem správne 
definovať.  Odrazu mám 
pocit, že všetko sa dá... 
že sa minimálne oplatí 
o to pokúsiť. Zachce sa mi 
,,horu preskočiť“. Všetko 
zrazu treba: upratať 
garáž... pivnicu... byt... 
auto... kanceláriu... hlavu... 
srdce. ,,Kopa“ roboty! 
Našťastie ma vždy trochu 
pribrzdí jarná únava... tá 
mi pripomenie,  že si treba 
občas aj poplakať a  tak 
dať zadosť jarnej depresii. 
Všetko, čo je ľudské, je 
normálne - aj slzy, aj 
smiech, aj smútky, aj sny... 

aj nové  predsavzatia. 
Tak sa ničomu nebráňte. 
Jar nám poskytuje nové 
možnosti  na  nové 
začiatky... tak, ako tráve, 
aby bola opäť zelená... 
a  kvetom, aby opäť kvitli 
a voňali.  Aj napriek tomu, 
že sa nám niekto snaží 
rozhodiť náš prirodzený 
biorytmus posunom času... 
aj keď ste už odložili 
zimné čižmy a  bundy, ale 
teplomer padne pod nulu... 
aj keď treba znovu umývať 
okná a  chystať Veľkú noc, 
hoci niekde na  okne ešte 
stále sedí Mikuláš... tešte 
sa! Všetky zimné mory 
a  Moreny treba hodiť 
do  Radiše (prípadne 
do  Bebravy)... a   znovu sa 
nadýchnuť.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka
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Horší sme boli len v koncovke
Spartak Bánovce – Veľké Ludince 0:2 (0:1)

Karatisti na otvorených majstrovstvách 

Siedmaci na lyžiach v Tatranskej Lomnici

Zverenci trénera Slováka 
chceli v stretnutí proti tabuľ-
kovému súperovi z  Veľkých 
Ludiniec potvrdiť tri body 
z  prvého jarného zápasu, 
ale zostalo len pri ich túžbe. 
V úvode mali naši futbalisti 
územnú prevahu, šance 
Mroceka a  Bakšiho zostali 
nevyužité. S  pribúdajúcimi 
minútami prevzali iniciatívu 
hostia. Tí svoju prvú šancu 
ešte na  gól nepremenili 

a  pri druhej sa vyznamenal 
brankár Korček, no po nedo-
rozumení celej domácej 
obrany, Tóth v  37. minúte 
poslal hostí do  vedenia. 
Po  zmene strán mali prvú 
šancu hostia, ale na nasledu-
júcich dvadsať minút ovládli 
dianie na ihrisku naši sparta-
kovci. Najskôr Zita v  dobrej 
pozícii prekopol prázdnu 
bránku, aby vzápätí Zajac 
nechal vyniknúť brankára 

hostí. Po rohu Zita trafi l len 
do  brankára hostí a  o  pár 
minút Turoň nedokázal 
pretlačiť loptu do siete. Silnú 
a  najlepšiu dvadsaťminú-
tovku našich hráčov zakončil 
Bakši, ktorý v  čistej šanci, 
z  desiatich metroch, minul 
bránku hostí. Veľké Ludince 
najskôr po  prečíslení trafi li 
tyč Korčekovej bránky, no 
v  78. minúte už Hlaváčik 
zvýšil na konečných 0:2. Zve-

renci trénera Slováka odo-
hrali smolný zápas, v ktorom 
nepremenili niekoľko vylo-
žených príležitostí, čo ich 
nakoniec stálo cenné body. 

Góly: 37. Tóth, 78. 
Hlaváčik. Zostava Spartaka 
Bánovce:  Korček- Láska 
(82.Minárik), Tabak, Halás, 
Gajdošík, Bakši, Olej (23.
Hrabal), Mrocek, Zajac, 
Turoň, Zita (68.Poštrk)       
 (aj,mk)

Sedemnásteho marca 
sa v  Nesvadoch uskutočnili 
otvorené Majstrovstvá ZsZK 
seniorov a  3. kolo pohára. 
Na  súťaži štartovali aj pre-
tekári z  Karate klubu Trend 
Bánovce nad Bebravou.  
Početná výprava Bánov-
čanov súťažila v kategóriách 
začiatočníci, pokročilí, ale 
aj seniori. Spoločne si vybo-
jovali 25 medailí, z  ktorých 
bolo 5 zlatých, 9 strieborných 
a  11 bronzových. Výsledky: 
1. miesta: Bianka Burzová 
–  kata dievčatá 6-7 rokov 
začiatočníčky, Soňa Niková 

-  kata staršie dorastenky, 
Bianka Burzová –  kumite 
dievčatá 6-7 rokov do 20 kg, 
Miriama Kortišová – kumite 
ml. žiačky 8-9 rokov do 32 kg 
začiatočníčky, Marián 
Strempek – kumite ml. žiaci 
8-9 rokov do 26 kg, 2. miesta: 
Nina Lobotková -  kumite 
dievčatá 6-7 rokov do 20 kg, 
Natália Mátelová – kumite 
ml. žiačky 8-9 rokov  do 27 kg 
začiatočníčky, Alica  Niková 
-  kumite st. žiačky 10-11 
rokov do  35 kg, Klaudia 
Rybárová – kumite st. žiačky 
10-11 rokov nad 40 kg začia-

točníčky, Alex Kríž – kumite 
chlapci 6-7 rokov nad 30 kg 
začiatočníci, Tomáš Mátel 
– kumite chlapci 6-7 rokov 
do  26 kg začiatočníci, Móric 
Dúcky – kumite ml. žiaci 8-9 
rokov do 26 kg, Marek Balog 
– kumite st. žiaci 10-11 rokov 
nad 40 kg začiatočníci, Jozef 
Gabrhel – kumite seniori +35 
Open, 3. miesta: Nina Lobot-
ková -  kata dievčatá 6-7 rokov 
začiatočníčky, 3. miesto 
-  Alex Kríž -  kata chlapci 6-7 
rokov začiatočníci, 3. miesta 
-  Marián Strempek -  kata 
mladší žiaci 8-9 rokov, 3. 

miesto -  Martin Kríž -  kata 
starší žiaci 10-11 rokov začia-
točníci, Jozef Gabrhel -  kata 
seniori +35, Soňa Kortišová 
– kumite ml. žiačky 8-9 
rokov do 32 kg začiatočníčky, 
Viktória Chudá - kumite 
st. žiačky 10-11 rokov nad 
40 kg začiatočníčky, Kristína 
Rybárová - kumite kadetky 
nad 54 kg, Martin Sarvaš 
– kumite chlapci 6-7 rokov 
do  30 kg začiatočníci, Jakub 
Lenárd – kumite ml. žiaci 8-9 
rokov do 34 kg, Patrik Pavol 
Gízel – kumite ml. žiaci 8-9 
rokov do 34 kg.          (aj pb)

Z ač iatk om marca 
s a  u s k uto č n i l   a j 
v  tomto školskom roku 
týždňový lyžiarsky výcvik 
žiakov Základnej školy 
Duklianska.  Celkom 
33 žiakov 7. ročníka 
v  lyžiarskom stredisku 
Ta t r a n s k á  L o m n i c a 
pod odborným vedením 
učiteľov   L. Matejovej, M. 
Mišíka a A. Belanovej učili 
základy lyžovania. Výcvik 
zvládli všetci – aj tí, ktorí 
predtým na  lyžiach ešte 
nestáli. Postupne všetci 
prekonali trápenia so 
zapínaním lyží a  lyžiarok, 
zvládli aj pády a problémy 
pri nastupovaní na  vlek 
a  sedačku.  Hlavný cieľ 

kurzu – naučiť sa lyžovať, 
bol splnený. Sily si nakoniec 
zmerali v  záverečných 
pretekoch – v  slalome. 

Posledný deň sa všetci 
vyviezli  lanovkou až 
na Skalnaté pleso a výhľad 
na  tatranské končiare 

bol nádhernou bodkou 
za tohtoročným lyžiarskym 
výcvikom. 

 (am)

Ako sme vás už 
informovali, zverenci 
Jakuba Gajdoša podľahli 
na  domácej palubovke 
Interu Bratislaava až 
po  predĺžení, no už 
v  nasledujúcom kole 
sa im podaril husársky 
kúsok. Na  palubovke 
víťaza skupiny východ, 
zvíťazili o dva body. Mladí 
bánovskí basketbalisti 
vstúpili do stretnutia proti 
Žiline až priveľmi opatrne 
a  po  pár minútach pre-
hrávali 0:9 a  neskôr 4:13.   
Potom sa im však podarilo 
vyrovnať hru, no napriek 
tomu sme prvú štvrtinu 
prehrávali o  9 bodov, keď 
nám veľký problém robila 
najmä zónová obrana 
domácich. Bola to však 
prvá a zároveň aj posledná 
štvrtina stretnutia, ktorú 
domáci vyhrali. Družina 
trénera Jakuba Gajdoša 
zmazala z náskoku domá-
cich 5 bodov a  v  polovici 
duelu prehrávala o  4 
body. V  nesmierne 
vyrovnanom stretnutí 
sme v  tretej štvrtine 
domácich dostihli a  pred 
poslednou časťou bol stav 
vyrovnaný. Naši chalani sa 
aj v  ďalšej fáze stretnutia 
trápili zo zónovou obranou 
domácich Žilinčanov. Aj 
posledná štvrtina bola 
neuveriteľne vyrovnaná. 
Basketba l ist i  oboch 
družstiev podávali najmä 
v  obranných činnostiach 
výborné výkony, ale boli 

to naši chlapci, ktorí si 
6 minút pred koncom 
vypracovali rozhodujúci 
8 bodový náskok. Záver 
zápasu sa niesol v  mimo-
riadne dramatickom 
duchu. Domácim sa 
podarilo skóre postupne 
vyrovnať a  v  poslednej 
minúte sa dostali dokonca 
do  dvojbodového vedenia. 
Našťastie naši hráči si aj 
v  tejto situácii zachovali 
chladnú hlavu, keď naj-
skôr   Urban úspešným 
pokusom za  dva body 
vyrovnal na 57:57, po čom 
sme ešte nepremenili 2 
trestné hody. Následne 
domáci nepremenili pokus 
za  2 body 5 sekúnd pred 
koncom, kde okamžitým 
bleskurýchlym protiú-
tokom po  línii Hronský, 
Urban, Jancusko posledne 
menovaný v  poslednej 
sekunde rozhodol svojím 
úspešným dvojbodovým 
pokusom o veľmi cennom 
víťazstve nášho družstva. 
Vo víťaznej atmosfére sme 
sa tak mohli presunúť 
do  Svitu, kde na  nás 
v nedeľu čakalo 4 družstvo 
východnej skupiny BKM 
Iskra Svit.

Štvrtiny 19:10, 11:16, 
7:11, 20:22, fauly 20:20, 
TH BBK 17/8. Body: M. 
Hronský 18, S. Urban 16, 
M. Kopas 7, P.  Gajdoš 5, 
M. Kielar 4, J. Crha 3 b, M. 
Kolárik 2, 3 A /, M. Lagin 2 
b, R. Jancusko 2, T. Belák 0, 
D. Fišer 0, M. Miklo.

P o   n á r o č n o m 
sobotnom zápase nastú-
pili starší žiaci BBK 
na stretnutie proti domácej 
Iskre, ktorej hráči s našimi 
chalanmi dokázali držať 
krok iba v prvej štvrtine. Už 
v  polovici stretnutia bolo 
o  výsledku prakticky roz-
hodnuté, keď na palubovke 
bolo v  podstate iba jedno 
družstvo, ktoré domino-
valo vo všetkých herných 
činnostiach. V  stretnutí 
proti Svitu dostali od  tré-
nera Gajdoša dostatočnú 
minutáž aj hráči, ktorí toho 
v  Žiline odohrali menej. 
Do streleckej listiny sa zapí-
sali všetci chalani BBK, čo 
svedčí o našej dominancii. 
Zverenci Jakuba Gajdoša 
dotiahli stretnutie bez väč-
ších problémov do  víťaz-
ného konca a  zo svojho 
prvého „tripu“ na ihriskách 
súperov v  nadstavbovej 
časti najvyššej slovenskej 
súťaže si domov priviezli 
veľmi cenný plný bodový 
zisk.

Najbližšie sa počas 
veľkonočných sviatkov 
starší žiaci BBK pred-
stavia na  uznávanom 
medzinárodnom FIBA 
turnaji v  českých Klato-
vách, kde na  nich čakajú 
súperi zvučných mien 
z  Nemecka, Dánska, 
Maďarska, Rakúska, Česka 
a  USA a  hneď nasledujúci 
víkend po  sviatkoch 
na nich čaká ďalší náročný 
„trip“ na  východ Slo-
venska. Najskôr v  sobotu 
7. apríla nastúpia proti 
domácim v Spišskej Novej 
Vsi a  v  nedeľu odohrajú 
opäť určite veľmi náročné 
stretnutie na  palubovke 
rovesníkov Abovia Košice. 
Štvrtiny 14:19, 5:27, 8:24, 
16:23, fauly 12:14, TH 
BBK 16/10. Body : M. 
Hronský 16, M. Kielar 13, 
S. Urban 11, R. Jancusko 
11, M. Lagin 8, T. Belák 
7, M. Kopas 7, J. Crha 4, 
P. Gajdoš 4, M. Miklo 4, M. 
Kolárik 4, D. Fišer 4.

 (aj,ju)

Dve víťazstvá 
na palubovke súperov

MBK Victoria Žilina - BBK 57 : 59

BKM Iskra Svit - BBK 43 : 93
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 Do kaviarne v BN prijmeme baristu/ku, čašníka/čku 
na TPP. Životopisy posielajte na hauscafebn@gmail.com. 
Vyučenie a prax výhodou, nie však podmienkou.
 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 0915 845 925.
 Predám spoluvlastnícky podiel pozemku v k.ú. Deže-
rice. Tel. 0908 127 184. 
 Predám 3- izbový byt v  BN – sídlisko Sever. Tel. 
0911 782 026.
 Predám rozkladaciu hnedú sedačku. Tel. 0915 731 003.
 Dám do prenájmu garáž pri predajni Topec a holič-
stvo. Tel. 0903 761 117.

INZERCIA

Územná organizácia Dobrovoľnej požiarnej ochrany v Bánovciach 

Hasiči hodnotili uplynulý rok ako dobrý

Najviac požiarov v prírode býva v marci 

Dobrovoľná požiarna ochrana 
Slovenskej republiky je špecializovaná 
verejnoprospešná organizácia, ktorá 
svojou činnosťou vytvára zlepšené 
podmienky pre zabezpečovanie úloh, 
ktoré vyplývajú z  právnych noriem 
o verejnej správe a obecnej samospráve. 
Pri ich činnosti je a  bude dôležité 
spolupracovať so starostami, zastu-
piteľstvami a  pomáhať obciam. Ide 
o spoluprácu najmä v oblasti prevencie, 
výcviku a  súťaží DHZ. Aj Územná 
organizácia Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany (ÚzO DPO) Bánovce nad 
Bebravou vykonáva praktickú a teore-
tickú odbornú prípravu dobrovoľných 
hasičov. DHZ mesta a  obcí čerpajú 
na  svoju výzbroj a  výstroj, ale aj iné 
aktivity fi nančné prostriedky z  člen-
ských príspevkov, niektoré aj od darcov 
2 % z  dane, z  dotácií od  obcí, ktoré 
schvaľujú poslanci samosprávnych 
orgánov, ale aj z dotácií od štátu,. Tie 
boli v roku 2017 navýšené, ale iba pre 
tie DHZ, ktoré spĺňali podmienky 
na zaradenie do jednotlivých kategórií. 
V  rámci okresu ich čerpalo 33 DHZ. 
Pre kategóriu A  bola dotácia 5000 
eur, pre kategóriu B 3000 eur a  pre 
kategóriu C 1400 eur. Významnou 
udalosťou minulého roka bola výzva 
Prezídia Hasičského a  záchranného 
zboru na  rekonštrukcie hasičských 
zbrojníc, na  ktorú reagovalo 19 DHZ 
v okrese, z  toho v súčasnosti už desať 
DHZ dotáciu dostalo. 

V  rámci ÚzO v  apríli minulého 
roka prešlo základnou prípravou 43 
členov, celkovo základnú prípravu 
absolvovalo 243 členov. V  máji sa 
uskutočnila špecializovaná odborná 
príprava veliteľov za  účasti 21 členov, 
celkovo je vyškolených 53 veliteľov 
DHZ obcí. V  máji a  júni sa dvoch 
obvodových kôl a  jedného územného 

kola súťaže DHZ zúčastnilo 100 osem-
členných družstiev. Na územnom kole 
v  Rybanoch poslankyňa TSK Mária 
Hajšová odovzdala predsedovi ÚzV 
DPO SR Jozefovi Filinovi dotáciu 500 
eur na zakúpenie časomiery. Nakoľko 
bol rok 2017 postupový, na  krajskom 
kole získali dorastenci zo Slatiny 
nad Bebravou štvrté miesto, muži 
z Rybian druhé miesto a ženy zo Šišova 
v krajskom kole zvíťazili. V národnom 
kole v  Trnave skončili Šišovčanky 
na výbornom druhom mieste a stali sa 

tak vicemajsterkami Slovenska! V júli 
sa odborne pripravovali 13 preventivári 
obcí a ďalší sa budú školiť tento rok. 

V  minulom roku sa deti z  jed-
notlivých škôl a DHZ okresu zapojili 
do celonárodnej výtvarnej a literárnej 
súťaže Hasiči budúcnosti. V  celoslo-
venskej konkurencii obstál náš okres 
výborne - vo výtvarnej súťaži obsadila 
1. miesto Michaela Nela Zreničíková 
z  Uhrovca a  v  literárnej súťaži 1. 

miesto Viktória Bogyiová, taktiež 
z  Uhrovca. V  júni sa konalo v  obci 
Veľké Hoste územné kolo celoštátnej 
hry Plameň, ktorého sa zúčastnilo 
38 osemčlenných alebo päťčlenných 
družstiev mladých hasičov. Súťaže 
sa zúčastnil aj predseda TSK Jaroslav 
Baška, ktorý odovzdal dotáciu 500 
eur na zakúpenie ozvučenia na súťaže 
DHZ. V  októbri ÚzV DPO zorgani-
zoval v Šišove jesenné branné preteky 
mládeže za  účasti 24 štvorčlenných 
súťažných družstiev. 

Už dvadsať rokov spolupracuje 
ÚzO DPO s obcami pri výcviku DHZ. 
V  októbri 2017 sa v  spolupráci s  OR 
HaZZ v  Bánovciach nad Bebravou 
uskutočnilo súčinné taktické cvičenie 
pri imitovanom požiari lesa v  obci 
Malá Hradná. Náročné cvičenie 
za  nepriaznivého počasia preukázalo 
schopnosti, ale aj drobné nedostatky, 
pričom však treba konštatovať celkové 
zlepšenie pripravenosti členov DHZ. 
V okrese Bánovce nad Bebravou bolo 
za  uplynulý rok zorganizovaných 16 
pohárových súťaží dospelých a 6 pohá-
rových súťaži mládeže, všetky na veľmi 
dobrej úrovni. Za túto záslužnú prácu 
si organizátorské Dobrovoľné hasičské 
zbory zaslúžia poďakovanie. 

ÚzO DPO v  Bánovciach 
nad Bebravou bude pokračovať 
v  odbornej príprave členov zásaho-
vých jednotiek DHZ aj v tomto roku. 
Plánujú sa opäť taktické cvičenia, 
v  júni obvodové kolá a potom jedno 
územné kolo previerok pripravenosti 
DHZ, súťaž mladých hasičov Plameň 
pre deti do 16 rokov je naplánovaná 
na posledný májový víkend.
 Alena Borszéková , ÚzO DPO SR 

Marec sa nesie v  zna-
mení ochrany lesov pred 
požiarmi. V  uplynulom 
roku vzniklo na  Slovensku 
celkovo 10 312 požiarov, čo 
v  porovnaní s  predchádza-
júcim rokom predstavuje 
nárast o 1 905 prípadov. Zo 
štatistických údajov za  rok 
2017 vyplýva, že najviac 
požiarov vzniklo v marci – 
2  013 a  najčastejšie horelo 

v  sobotu, najmä od  16. 
do  17. hodiny. V  štatistike 
každoročne dominujú 
požiare v  prírodnom pros-
tredí, v roku 2017 evidujeme 
(na  Slovensku) v  tejto 
kategórii 7  326  požiarov, 
čo predstavuje v porovnaní 
s  vlaňajším rokom nárast 
o 1 782 prípadov. Pri týchto 
požiaroch bolo 7 osôb usmr-
tených a 30 zranených. Naj-

početnejšiu skupinu tvoria 
požiare trávnatých porastov 
a  úhorov (2 305 požiarov, 
čo je oproti vlaňajšku viac 
ako dvojnásobok). Najväčší 
výskyt požiarov trávnatých 
porastov bol zaznamenaný 
tiež v marci.

Je potrebné si uvedomiť, 
že v čase zvýšeného nebez-
pečenstva vzniku požiarov 
je zakázané zakladať oheň 

v  prírode, prípadne vyko-
návať akékoľvek činnosti, 
ktoré by boli príčinou 
vzniku požiaru. Taktiež 
netreba zabudnúť, že 
v zmysle zákona o ochrane 
pred požiarmi  platí celo-
ročný zákaz vypaľovania 
porastov bylín, kríkov 
a stromov.
 ORHaZZ 
 Bánovce nad Bebravou

V  súčasnosti má okres Bánovce nad Bebravou 
47 dobrovoľných hasičských zborov s 1573 

členmi. V Územnej organizácii Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany Bánovce nad Bebravou 
pracujú v organizačnej štruktúre 27-členný 
územný výbor, 13-členné predsedníctvo a trojčlenná 
kontrolná a revízna komisia. Dôležitými zložkami je 
deväť okrskových výborov DPO. V januári a vo februári 
sa konali v jednotlivých DHZ výročné členské schôdze, 
kde sa okrem iného dozvedeli všetko o minuloročných 
aktivitách Územnej organizácie DPO. 

V januári bola bánovská jednotka DHZM spolu s  jednotkou DHZO Dolné 
Ozorovce požiadaná starostom obce Podlužany o  technickú pomoc pri 
odčerpávaní vody zo zatopenej ulice. Na odčerpanie vody boli použité aj dve 
nové vozidlá CAS 15 Iveco Daily, ktoré získali obidve DHZ pred dvomi rokmi...

V  areáli karanténnej 
stanici pre psíkov - bez-
domovcov za  školským 
areálom ZŠ Školská pred-
nedávnom brigádovali 
dobrovoľníci. Občianske 
združenie Bánovsk í 
chlpáči ďakuje za  každú 
pomoc. Oznamuje, že 
akékoľvek otázky týkajúce 

sa  pomoci alebo adopcie 
psíkov treba volať na nové 
číslo 0919  173  077 (číslo 
účtu zostáva nezmenené). 
Momentálne pomoc – 
adopciu alebo dočasnú 
adopciu potrebujú Riško, 
Lola, Jago a Molly.

Viac o  psíkoch 
na facebooku.

Bánovskí chlpáči na adopciu

Mesto Bánovce nad 
Bebravou z verejňuje 
aktuálny harmonogram 
čistiacich prác a  súčasne 
prosí najmä vodičov, 
aby dodržiavali pokyny 
od  zamestnancov, ktorí 
údržbu vykonávajú. 

Harmonogram:
  utorok 27. marca: 
K  priehrade, J. Matušku, 
Murgašova,
 streda 28. marca: Ulica 
5 apríla, Cibislavská, Mila 
Urbana, J. Kráľa, 
 štvrtok 29. marca: 
Rumunská, Clementisova, 
Pribinova. (MsÚ)

Upozornenie: V  har-
monograme čistenia mesta 
môže nastať k  časovému 
posunu z dôvodu nepriaz-
nivých poveternostných 
podmienok. Prosíme 
preto o  trpezlivosť, 
nakoľko súčasťou čistia-
cich mechanizmov sú aj 
vodné rozprašovače, ktoré 
by pri mrazivom počasí 
spôsobovali zamŕzanie 
čistených povrchov alebo 
by mohlo dôjsť k  ich 
samotnému zamrznutiu. 
Za pochopenie ďakujeme.

 Tlačová správa mesta

Harmonogram čistenia

Foto: DHZ
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Jazykova skola 
pre kazdeho

Inštitút 
jazykov 

a vzdelávania

Nám. L. Stúra 796/5A, 
95701 Bánovce n. Bebravou

IJaV Bánovce nad Bebravou -
- Inštitút jazykov a vzdelávania

anglictina
nemcina

francuzstina
taliancina

0903 71   633

www.ijav.sk

NOVÉ REGIONÁLNE 
RÁDIO MUZIKA 

BN  96,9 MHz 
TN  89,8 a 92,8 MHz 
DCA  88,5 MHz 
PU  88,3 MHz 
PB  104,4 MHz

www.radiomuzika.sk
FB: regionalneradiomuzika
obchod@radiomuzika.sk


